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IŞINSU KESTELLİ 
İZMİR TİCARET BORSASI YÖNETİM KURULU BAŞKANI 

26.09.2018 MECLİS KONUŞMASI 
 
SAYIN BAŞKAN, 
MECLİSİMİZİN DEĞERLİ ÜYELERİ, 
KIYMETLİ KONUKLAR, 
SEVGİLİ MEDYA MENSUPLARI, 
SİZLERİ ŞAHSIM VE YÖNETİM KURULUMUZ ADINA SAYGIYLA SELAMLIYORUM. 
 
BU AYIN ÖNEMLİ GÜNDEM KONULARINA GEÇMEDEN ÖNCE, GEÇTİĞİMİZ GÜNLERDE KAYBETTİĞİMİZ, 
MECLİS ÜYELERİMİZDEN SAYIN ALİ ÖZKANLI’NIN KAYINPEDERİNE VE MESLEK KOMİTESİ 
BAŞKANLARIMIZDAN SAYIN CÜNEYT SÖNMEZDAĞ'IN BABASINA ALLAH’TAN RAHMET, KEDERLİ AİLELERİNE 
VE YAKINLARINA BAŞSAĞLIĞI DİLİYORUM. 
 
24 HAZİRAN SEÇİMLERİ ÖNCESİNDE BİR SÜREDİR UYARI SİNYALLERİ VEREN EKONOMİK VERİLERE, 
SEÇİMLERİN ARDINDAN DIŞ KAYNAKLI MANİPÜLATİF SALDIRILARIN DA EKLENMESİ SONUCU TIRMANIŞA 
GEÇEN DÖVİZ KURLARI; YÜKSEK ENFLASYON VE YÜKSEK FAİZ ORTAMINI DA BERABERİNDE GETİRDİ. 
ANCAK SEBEBİ HER NE OLURSA OLSUN BUNLAR YAŞANDI VE ARTIK YENİ ŞEYLER SÖYLEMENİN ZAMANI 
GELDİ. ÖNCELİKLE ŞUNU BELİRTMELİYİM: 
 
SON ÜÇ YILDA İKİ GENEL SEÇİM, BİR REFERANDUM, BİR KANLI DARBE GİRİŞİMİ VE GENEL SEÇİMLERLE 
BAŞKANLIK SEÇİMİNİN İLK KEZ BİR ARADA YAPILDIĞI FARKLI BİR SEÇİM SÜRECİNİN ARDINDAN DEVLETTE 
YENİ BİR YAPILANMADAN GEÇEN TÜRKİYE; BÖYLESİNE KARMAŞIK BİR TRAFİKTEN ALNININ AKIYLA ÇIKMAYI 
BAŞARMIŞTIR. 
 
ÖNEMLİ OLAN DA BUDUR. OLUŞAN EKONOMİK HASARI TAMİR ETMEK, YARALARI SARMAK HER ZAMAN 
MÜMKÜNDÜR. İHTİYACIMIZ OLAN, İSTİKRARLI BİR BÜYÜME ORTAMINI YENİDEN TEŞKİL ETMEK VE 
SÜRDÜRÜLEBİLİRLİĞİ YENİDEN SAĞLAMAKTIR. 
 
BU AÇIDAN, ‘DENGELENME, DİSİPLİN, DEĞİŞİM’ PARAMETRELERİ ÜZERİNE OTURAN VE MEVCUT DURUMU 
GERÇEKÇİ BİR ŞEKİLDE ELE ALIP ÖNÜMÜZE AĞIR AMA EMİN ADIMLARLA İLERLENECEK BİR YOL HARİTASI 
KOYAN YENİ EKONOMİK PROGRAMI SON DERECE YAPICI BULDUĞUMUZU SÖYLEMEK İSTERİM. 
 
DEĞERLİ ÜYELER, 
 
ÜLKE OLARAK YAŞADIĞIMIZ; BİR KISMINI AZ ÖNCE DE SAYDIĞIM AĞIR TRAVMALARI, MARUZ KALDIĞIMIZ 
BÜYÜK TEHDİTLERİ GÖZ ÖNÜNDE BULUNDURMAKTA SONSUZ YARAR GÖRÜYORUM. AKSİ HALDE BU 
ÜLKEYE HAKSIZLIK ETMİŞ OLURUZ. 
 
EĞER ATLATTIĞIMIZ BADİRELERİN YARISI BAŞKA BİR GELİŞMİŞ ÜLKENİN BAŞINA GELSE, İNANIN ALTINDAN 
BİZİM KALKTIĞIMIZ GİBİ KALKMASI ÇOK AMA ÇOK ZOR OLURDU.  
 
BUGÜN GELDİĞİMİZ NOKTADA, GEÇMİŞTE ORTAYA KOYDUĞUMUZ BAŞARI HİKÂYESİNİN AŞINDIĞINI 
KABUL EDİP YENİ BİR HİKÂYE ÖNGÖRMEMİZ ŞARTTI VE YENİ EKONOMİK PROGRAM İLE BU ADIMI ATTIK.  
BENCE TÜRKİYE’NİN YENİ BAŞARI HİKÂYESİ, TÜM STANDARTLARINI HIZLA YÜKSELTEREK ORTA GELİR 
TUZAĞINDAN ÇIKMAK OLACAKTIR. BU DA ARTIK TÜKETİM EKONOMİSİNİN FRENİNE BASIP YENİDEN ÖZ 
KAYNAKLARIMIZA HAK ETTİĞİ DEĞERİ VERMEMİZDEN VE ÜRETİM EKONOMİSİNDEN GEÇİYOR. 
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GELECEĞİMİZİ KURTARMAK İSTİYORSAK SANAYİ 4.0, TARIM 4.0, ARGE, İNOVASYON TANIMLARINI ARTIK 
SADECE CÜMLELERDE BIRAKMAMALI, SAHADA GERÇEĞE DÖNÜŞTÜRMELİYİZ.  
 
TEKNOLOJİYİ TEHDİT OLARAK DEĞİL, YARDIMCI OLARAK ALGILAMALIYIZ. TOPLUM 5.0’A ODAKLANARAK 
SANAYİ 4.0’IN GETİRDİĞİ TEKNOLOJİK YENİLİKLERİ TOPLUMA EN VERİMLİ ŞEKİLDE ENTEGRE ETMELİYİZ.  
BU ÜLKENİN BUNU YAPACAK GÜCÜ OLDUĞUNA DAİR EN KÜÇÜK BİR ŞÜPHEMİZ YOK.  
 
BU NEDENLE BU ZOR DÖNEMDE DAHA YAPICI, DAHA POZİTİF OLMAYA HER ZAMANKİNDEN DAHA FAZLA 
İHTİYACIMIZ VAR. 
 
BORSA OLARAK YENİ DÖNEMDE BU İLKE ÇERÇEVESİNDE ÇALIŞMALARIMIZI YÜRÜTÜYORUZ. ORTAK AKILLA 
HAREKET ETMEYİ ÖNEMSİYORUZ.  
 
İZMİR’İ VE ÖZELLİKLE DE ÜLKE TARIMINI DAHA İYİ NOKTALARA TAŞIMAK İÇİN KENT VE SEKTÖR 
PAYDAŞLARIMIZLA GÜÇ BİRLİĞİ YAPMAYI SÜRDÜRÜYOR; KALICI BAŞARI İÇİN YENİ İŞ BİRLİKLERİNE İMZA 
ATMAYA DEVAM EDİYORUZ.  
 
DEĞERLİ ÜYELER, 
 
AZ ÖNCE DE İFADE ETTİĞİM GİBİ EKONOMİDE YAŞANAN DALGALANMALAR ARDINDA AZ YA DA ÇOK 
HASAR BIRAKTI. GÜN TAMİRAT YAPMA, YARA SARMA GÜNÜ.  
 
BU ÇERÇEVEDE, FİRMALARIMIZIN FİNANSMAN SORUNLARININ GİDERİLMESİNE KATKI SAĞLAMAK 
AMACIYLA, TÜRKİYE ODALAR VE BORSALAR BİRLİĞİ’NİN KOORDİNASYONUNDA YÜRÜTÜLEN VE “NEFES 
KREDİSİ” OLARAK ADLANDIRILAN KOBİ DESTEK KREDİSİ PROJESİNİN YENİDEN BAŞLADIĞINI BELİRTMEK 
İSTİYORUM. 
 
31 AĞUSTOS 2018 TARİHİNDE LANSMANI YAPILAN PROJE KAPSAMINDA TOBB, ODA VE BORSALAR 
TARAFINDAN ORTAKLAŞA AÇILAN HACİM, PROJEYE DÂHİL OLAN BANKALAR TARAFINDAN 
KULLANDIRILACAKTIR. İZMİR TİCARET BORSASI OLARAK NAKİT VARLIKLARIMIZIN YÜZDE 25’İ İLE BİZ DE BU 
KAMPANYAYA DESTEK VERDİK.  
 
200 BİN LİRA ÜST LİMİTLİ BU KREDİ, 6 AY ANAPARA ÖDEMESİZ, SONRASINDA DA 12 AY EŞİT TAKSİTLİ GERİ 
ÖDEMELİ OLMAK ÜZERE TOPLAM 18 AY TAKSİTLİ OLACAKTIR. KREDİNİN BRÜT FAİZ ORANI DA AYLIK YÜZDE 
1,85’TİR. 
 
KREDİYE BAŞVURMAK İÇİN BORSAMIZDAN GEREKLİ BELGE VE BİLGİLERE ULAŞMAK MÜMKÜNDÜR.  
ÖNEMLİ FİNANSMAN SORUNLARININ YAŞANDIĞI BU DÖNEMDE SÖZ KONUSU PROJENİN FİRMALARIMIZI 
BİR NEBZE DE OLSA RAHATLATACAĞINI UMUYORUZ. 
 
DEĞERLİ DOSTLAR, 
 
TARIMSAL ÜRETİMDE GİRDİ MALİYETLERİ ÜRETİCİMİZİN REKABET GÜCÜNÜ OLUMSUZ ETKİLEYEN EN 
ÖNEMLİ KONULARIN BAŞINDA YER ALIYOR. 
 
GÜNÜMÜZ KOŞULLARINDA, ÇİFTÇİLERİMİZ, TARLALARINA YETERLİ MİKTARDA BİTKİ BESİN MADDESİ 
EKLEYEMEZSE, İSTEDİKLERİ DÜZEYDE VERİM ALABİLMELERİ MÜMKÜN DEĞİL.  
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ÖZELLİKLE HAMMADDE AÇISINDAN İTHALATA BAĞIMLI OLDUĞUMUZ KİMYEVİ GÜBRELERDEKİ FİYAT 
ARTIŞLARI SON DÖNEMDE ÖNEMLİ BOYUTLARA ULAŞTI. 
 
2017 ORTALAMA FİYATLARINA GÖRE FİYATLAR YÜZDE 100’E YAKIN ORANDA BİR ARTIŞ GÖSTERDİ. KABUL 
ETMELİYİZ Kİ, TARIMDA GİRDİ MALİYETLERİ NE KADAR ÇOK ARTARSA SON TÜKETİCİYE YANSIMASI DA O 
ORANDA ARTIYOR.  
 
TARIM VE ORMAN BAKANIMIZ SAYIN BEKİR PAKDEMİRLİ, SON GELİŞMELERDEN SONRA TARIM KREDİ’NİN 
KİMYEVİ GÜBREDE YÜZDE 15’LERE VARAN İNDİRİM SAĞLAYACAĞINI AÇIKLADI. BU GELİŞMENİN GİRDİ 
MALİYETLERİ KONUSUNDAKİ SORUNLARI TAM OLARAK ÇÖZMESE BİLE ÜRETİCİMİZİN BU SIKINTILI DÖNEMİ 
ATLATMASINDA OLUMLU KATKI SAĞLAYACAĞINI DÜŞÜNÜYORUM. 
 
BURADA DA NİYET VE ÇABA ÖNEMLİDİR. BİZLER BU ADIMI BİR BAŞLANGIÇ OLARAK GÖRÜYORUZ.  
 
TARIM VE ORMAN BAKANLIĞIMIZLA YAKIN İSTİŞARE İÇİNDE, ÇİFTÇİLERİMİZİN BİRİKMİŞ SORUNLARININ 
ÇÖZÜMÜNE KATKI SAĞLAMAK AMACIYLA HEM PROJE ÜRETMEYE HEM DE VERİLEN SÖZLERİN TAKİPÇİSİ 
OLMAYA DEVAM EDECEĞİZ. 
 
DEĞERLİ ÜYELER, 
 
GEÇTİĞİMİZ GÜNLERDE AÇIKLANAN VE 2019-2021 YILLARINI KAPSAYAN BU YENİ EKONOMİK PROGRAMIN 
TEMEL AMACI, KISA VADEDE FİYAT İSTİKRARININ VE FİNANSAL İSTİKRARIN YENİDEN TESİS EDİLMESİ, 
EKONOMİDE DENGELENMENİN VE BÜTÇE DİSİPLİNİNİN SAĞLANMASIDIR. 
ORTA VADEDE İSE SÜRDÜRÜLEBİLİR BÜYÜME VE ADALETLİ PAYLAŞIMA YÖNELİK EKONOMİK DEĞİŞİMİN 
GERÇEKLEŞTİRİLMESİ HEDEFLENMEKTEDİR. 
 
EKONOMİMİZ İÇİN ÖNEMLİ BİR YOL HARİTASI OLACAK PROGRAMDA TARIM SEKTÖRÜ İLE İLGİLİ DE HAYATİ 
KONULARA TEMAS EDİLMİŞ DURUMDA. 
 
BÜYÜME VE İSTİHDAM, ENFLASYON VE CARİ AÇIK BAŞLIKLARI ALTINDA TARIM VE GIDA İLE İLGİLİ OLARAK 
UYGULANACAK POLİTİKALAR VE ALINACAK TEDBİRLER DE YER ALIYOR.  
 
BUNA GÖRE; 

 TARIM ÜRÜNLERİNDE ARZ VE REKOLTE TAHMİNLERİNİN SAĞLIKLI YAPILABİLMESİNE İMKÂN VEREN 
BİR ERKEN UYARI SİSTEMİ KURULMASI, 

 GIDA ÜRÜNLERİNDE FİYAT DALGALANMASININ BÜYÜK VERİ VE İLERİ ANALİTİK YÖNTEMLER 
KULLANILARAK YAKINDAN TAKİP EDİLECEĞİ ÜRÜN GÖZETİM MEKANİZMASININ DEVREYE 
SOKULMASI, 

 TARIMDA MİLLİ BİRLİK PROJESİ HAYATA GEÇİRİLEREK TOHUMDAN SOFRAYA GIDA DEĞER 
ZİNCİRİNİN, GIDA GÜVENLİĞİ VE ULUSLARARASI REKABET ÖNCELİĞİNDE YENİDEN 
YAPILANDIRILMASI VE BU KAPSAMDA HAL YASASI ÇALIŞMALARINA DESTEK VERİLMESİ 

 ATIL TARIM ARAZİLERİNİN TARIMSAL ÜRETİME KAZANDIRILMASI İÇİN GEREKLİ KURUMSAL VE 
HUKUKİ ALTYAPININ OLUŞTURULMASI HEDEFLENMİŞ DURUMDA.  
 

DEĞERLİ DOSTLAR, 
 
BU DÖRT HEDEFİN DE ÇEŞİTLİ DÖNEMLERDE SEKTÖRÜN GELİŞİMİ İÇİN DİLE GETİRDİĞİMİZ KONULAR 
OLMASI BİZLERİ MEMNUN ETTİ.   
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REKOLTE TAHMİN ÇALIŞMALARI KONUSUNDA BORSAMIZ SADECE BÖLGEMİZİN DEĞİL ÜLKEMİZİN DE EN 
TECRÜBELİ KURUMLARINDAN BİRİSİ.  
 
BU KONUDA BİLİMSEL YÖNTEMLERİN KULLANILMASI KONUSUNDA SAYISIZ ÖNERİMİZ VE ÖNEMLİ 
ÇALIŞMALARIMIZ OLDU. YENİ PROGRAMDA BÖYLE BİR HEDEFİN ORTAYA KONMASI, SEKTÖR TEMSİLCİLERİ 
İÇİN SAĞLAYACAĞI FAYDALAR NEDENİYLE GERÇEKTEN ÖNEMLİ. 
 
HAYATA GEÇİRİLMESİ HEDEFLENEN TARIMDA MİLLİ BİRLİK PROJESİ DE DAHA ÖNCE SIK SIK DİLE 
GETİRDİĞİMİZ TARIMDA YENİDEN YAPILANMA İÇİN GERÇEKTEN ÜMİT VERİCİ BİR ADIM.  
 
YAŞ SEBZE VE MEYVE ÜRÜNLERİNİN PAZARLANMASINDA, PARİS’TE YER ALAN RUNGİS HALİNE BENZER 
ENTEGRE VE MODERN BİR HAL SİSTEMİNİN KURULMASININ ÖNEMLİ OLDUĞUNU, UZUN YILLARDIR İFADE 
EDİYORUZ. 
 
SON 10-15 YILDA TARIM ALANLARIMIZIN ÇEŞİTLİ NEDENLERLE YAKLAŞIK YÜZDE 10 AZALMASI TARIMSAL 
ÜRETİMİ ŞÜPHESİZ OLUMSUZ ETKİLEDİ. ATIL ARAZİLERİN ÜRETİM SÜRECİNE KATILMASI GERÇEKTEN 
ÖNEMLİ.  
 
ANCAK, BU KONUDA MEVCUT TARIM ALANLARININ KORUNMASININ DA BİR O KADAR ÖNEMLİ 
OLDUĞUNU HATIRLATMAK İSTİYORUM. 
 
ÜLKE OLARAK YAŞADIĞIMIZ BADİRELERİN ARDINDAN MEVCUT SORUNLARIMIZI TESPİT EDİP ÇÖZÜME 
ODAKLANDIĞIMIZ BU YENİ DÖNEMİN MİLLETİMİZ, KENTİMİZ VE BORSAMIZ İÇİN HAYIRLI OLMASINI 
DİLİYORUM. 
 
SÖZLERİME SON VERİRKEN, ULUSAL PAMUK KONSEYİ’NDE UZUN YILLAR ÇOK ÖNEMLİ BİR BAŞKANLIK 
MİSYONUNU İFA EDEN MECLİS BAŞKANIMIZ SAYIN BARIŞ KOCAGÖZ’E TEŞEKKÜR ETMEK İSTİYORUM.  
KONSEYİN, SİZLER DE TAKDİR EDERSENİZ, KIYMETLİ ARKADAŞIMIZ SAYIN ŞEREF İYİUYARLAR’IN DA 
ARALARINDA BULUNACAĞI YENİ YÖNETİMİNE BAŞARILAR DİLİYOR, HEPİNİZİ SAYGIYLA SELAMLIYORUM. 


